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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan kívánják Gödön biztosítani az egészséges 
környezethez való jogot?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Magyarország alaptörvénye alábbi cikkeinek érvényesítése iránt kívánok érdeklődni egy helyi 
üggyel kapcsolatban.

„XX. cikk

(1) Mindenkinek joga van a testi és lelki egészséghez.

(2) Az (1) bekezdés szerinti jog érvényesülését Magyarország … a környezet védelmének 
biztosításával segíti elő.

XXI. cikk

Magyarország elismeri és érvényesíti mindenki jogát az egészséges környezethez.”

Az ügy a gödi Samsung gyár működésének tavalyi fölújítása és folyamatban lévő terjeszkedése. A 
gyár éjjel-nappal, hétvégén is elviselhetetlen zajjal szennyezi a várost, különösen a bócsai 
településrészt. Ablakot azonban távolabb sem lehet nyitni miatta, éjszaka sem. A zajszennyezés 
ügyében egy éve nem történik érdemi előrelépés, folyamatban van viszont a gyár bővítése, holott az
építési engedély kiköti, hogy a cégnek a határérték alá kell csökkentenie a zajszennyezést és erről 
szakvéleményt kell benyújtania.

A gyár bővítésével azonban nem ez az egyetlen gond. A már eddig engedélyezett beépítési arány is 
meghaladja a Helyi Építési Szabályzatban foglalt, az ipari övezetre előírt 50%-os mértéket. A 
tereprendezési engedélyben előírt több mint 800 fa telepítésére emiatt aligha lesz elegendő hely. 
Véderdő telepítését is tervbe vették, ehelyett azonban a gyártól délkeletre fekvő eddigi véderdőt 



irtották ki a terjeszkedés érdekében.

A helyiek azonban leginkább az elektrolit-tároló bővítése miatt aggódnak. A tervek szerint a gyár 
területén, alig 20 méterre a házaktól 200 tonna elektrolitot fognak tárolni. Minthogy az Érdi Járási 
Hivatal Környezetvédelmi Főosztályának álláspontja szerint a bővítésnek jelentős környezeti hatása
nincs, környezeti hatástanulmány nem készült. A november 13-i közmeghallgatás tanúsága szerint 
azonban a helyieket nem sikerült megnyugtatni, hiszen egy esetleges üzemi baleset azzal fenyeget, 
hogy a környékre 200 tonna veszélyes anyag zúdul rá.

Tisztelt miniszter úr!

Megszokni nem lehet, megbékélni vele még kevésbé, hogy ha egy projektet ötletszerűen kiemelt 
kormányzati beruházásnak nyilvánítanak, az építtető szinte semmilyen elővigyázatossági, 
környezet- és egészségvédelmi óvintézkedés megtételére nem köteles. Rég kiderült az is, hogy a 
Nemzeti Együttműködés Rendszere valamilyen okból gyűlöli a fákat, és ha csak lehet, előnyben 
részesíti azokat a beruházásokat, ahol sok fát kell kivágni. Az sem újság, hogy önök a saját 
törvényeiket, beleértve az alaptörvényt is, csak akkor tartják be, ha az valamiért önöknek fontos. E 
tapasztalatokat ezúttal figyelmen kívül hagyva kérdezem mégis miniszter urat:

Számíthatnak-e a gödiek a Samsung akkumulátorgyár okozta zaj mérséklésére?

Számíthatnak-e a Helyi Építési Szabályzatban előírt zöldterület biztosítására?

Számíthatnak-e a bócsaiak az elektrolit-tároló jelentette veszély kiküszöbölésére?

Hajlandó-e a kormány az egészség és az egészséges környezet alaptörvényben garantált 
jogát ezúttal tiszteletben tartani?

Mit tesz a minisztérium e jogok érvényesítése érdekében?

Várom megtisztelő válaszát.

Budapest, 2018. november 28.

Varju László

Demokratikus Koalíció
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